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Referat af SKB Sortedamskolen  

Emne: SKOLEBESTYRELSESMØDE     DEL 1 
 
Nummer: 164  
 

Data om mødet 
 
Dato: 21.6.2022 

Tid: 17.00 – 18.45 

Sted: Indskolingshuset - stuen 
 

 
AFBUD:  
Martin Nilsson (MN) 

Mødedeltagere:  
FORÆLDREREPRÆSENTANTER: 
Formand ”Jalloh” Sheku Amadu Jalloh (JS), Næstformand Helle Juhler-
Verdoner (HJV), Anders Høgsbro Madsen (AHM), Elsebeth Jørgensen 
(EJ), Kristine Falgaard (KF), Martin Nilsson (MN), Zostam Abdallah (ZA) 

 
ELEVREPRÆSENTANTER: 
Elliott Vestergaard Juul 6.x (EVJ) og Molly Palmqvist Jensen 6.v (MPJ) 
 
 
PERSONALEREPRÆSENTANTER: 
Stine Vinther (SV)  
 
DAGLIG LEDELSE: Christian Bech (CB), Xenia Kofoed Bennedsen (XB)  

 

Dagsorden:  Delmål/formål/uddybende forklaring:  Ansvar: Varighed: 
Cirka tider 

1.  
Valg af mødeleder 
 

  JS 
 

17.00 
  

2.  
Godkendelse af 
referat fra sidste 
møde  

Dette sker så vidt muligt skriftligt, via mail mellem 
møderne.    
 
Blev godkendt på mødet 
 

JS 17.05 

3.  
Godkendelse af 
dagsorden  
  

Det anbefales, at væsentlige ændringer til 
dagsorden fremsendes til formandskabet inden 
mødet.  
 
Grundet andre vigtige punkter udsættes status på 
inklusion til mødet i august. 
 
Beslutning  
Anders gjorde opmærksom på, at dagsordenen 
egentlig ikke burde godkendes, da dagsorden 
og bilag ikke var blevet lagt på skolens 
hjemmeside. Elever, forældre og personale 
havde derfor ikke haft mulighed for at komme 
med input eller bede om foretræde. Anders 

 JS 17.10 
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ville dog godt godkende alligevel, da han har 
tiltro til at offentliggørelse på hjemmesiden vil 
ske frem over og da en udskydelse af mødet 
vanskeligt kunne lade sig gøre, da 
sommerferien står for døren og der kommer ny 
skolebestyrelse til august. 

4. 
 Beslutning af 
forretningsordenen på 
Sortedamskolen  

Der skal træffes beslutning om forretningsordenen 
på Sortedamskolen 
  
Beslutning 
Bilag 
 
Forretningsordenen er godkendt. 
Forretningsordenen skal også godkendes ved den 
nye skolebestyrelse til august.   

CB/JS 17.15 

5. 
Princip for samarbejde 
mellem bestyrelsen og 
forældrerådet 

  

Princippet for samarbejde mellem bestyrelse og 
forældreråd skal besluttes 
 
Beslutning 
Bilag  
 
Princippet er blevet godkendt af forældrerådet. 
Skolebestyrelsen godkender også princippet. 
Der er et ønske om, at det bliver konkretiseret på et 
kommende skolebestyrelsesmøde, hvad 
forældrerådet og skolebestyrelsen skal samarbejde 
om.  
Det er ydermere vigtigt, at forældrerådet bliver 
inviteret til gennemgang af budgetønsker for 
KKFO’en på skolebestyrelsesmødet det kommende 
skoleår. 
 
 

CB 17.30 

6. 
Status på fagfordeling  

 
Orientering  
Christian fortæller, at fagfordelingen er færdig. Der 
er blevet udmeldt til forældre, hvem der er 
klasselærer og dansk- og matematiklærere.  
Fagfordelingen er en proces som bygger på mange 
hensyn og ønsker og derfor kan der opleves 
lærerskifte.  

CB 17.40 

7. 
Åbenhed om 
skolebestyrelsens 
dagsorden og 
referater  

... således at folkeskolelov og forretningsorden 
overholdes. Og så det er muligt for elever, 
forældre og personale at følge med i 
skolebestyrelsens arbejde. De skal bl.a. kunne 
henvende sig til skolebestyrelsen, hvis de synes de 

AHM 17:45 
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har vigtigt input til et emne, som de kan se er på 
dagsordenen til et kommende 
skolebestyrelsesmøde. 
Se bilag til pkt. 7  
 
Drøftelse 
Skolebestyrelsen understøtter, at 
forretningsordenen skal overholdes, således at 
dagsordener og bilag lægges ud på hjemmesiden 
inden skolebestyrelsesmødet.  
Der er et stort ønske om, at et punkt som dette 
bliver drøftet i skolebestyrelsen, så der bliver 
mulighed for at drøfte og nå til enighed i stedet for 
at medlemmer selvstændigt går direkte til 
klagenævnet, da dialogen må være den rigtige vej 
frem. 
Der bliver fra medlemmer af bestyrelsen appaleret 
til, at skolebestyrelsen er dialogsøgende og ikke 
konfliktsøgende.  
 
Mindretalsudtalelse fra Anders: Jeg mener ikke 
kritikken om at være konfliktsøgende og gå 
”direkte til klagenævnet” er berettiget: 
• I skoleåret 2020-2021 klagede jeg ved flere 

skolebestyrelsesmøder over, at dagsorden og 
bilag ikke blev lagt på hjemmesiden. 

• Det er korrekt at jeg ikke bad om at få et punkt 
på dagsordenen med forslag om at skolen skal 
overholde folkeskolelov og forretningsorden 
vedr. offentliggørelse af dagsorden og bilag. 
Det er begrænset hvor meget mening det ville 
give, for den daglige ledelse skal selvfølgelig 
overholde reglerne uanset hvad 
skolebestyrelsen mener og bestemmer. 

• Jeg har heller ikke gode erfaringer med at tage 
manglende overholdelse af reglerne op til 
drøftelse i skolebestyrelsen. Det viser en mere 
alvorlig sag: Vedr. Bring Your Own Device 
(BYOD) pressede skolen i årevis nogle forældre 
og elever til at medbringe egen PC – i strid med 
reglerne. Jeg havde en lang skriftlig dialog med 
den daværende daglige ledelse startende helt 
tilbage i 2017, uden at det hjalp. I 
skolebestyrelsen gjorde jeg også flere gange 
opmærksom på det. I et sidste forsøg på at løse 
det internt fik jeg det på dagsordenen i maj 
2021, hvor jeg dokumenterede den vigtigste 
overskridelse både skriftligt i bilag til mødet og 
mundtligt sammen med en meget tydelig 
powerpoint-præsentation. Alligevel fik jeg 
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ingen opbakning i skolebestyrelsen. Tværtimod 
– som man kan læse i referatet fra maj 2021. 
Skolens daværende daglige ledelse fortsatte 
med at bryde reglerne om BYOD også efter maj 
2021. Det viser, at det i hvert fald ikke hjalp, at 
gå til dén skolebestyrelse vedr. manglende 
overholdelse af reglerne. Så nej: Dialog var 
desværre ikke den rigtige vej frem og enighed 
viste sig at være umuligt. De 2-3 
skolebestyrelsesmedlemmer, der nu udtaler sig 
kritisk over at jeg klagede, deltog også alle i 
skolebestyrelsesmødet i maj 2021. 

• I juni 2021 opgav jeg at løse det internt og 
klagede til forvaltningen, der overgav det til 
deres centrale klageenhed. Den centrale 
klageenhed var naturligvis enig i, at reglerne 
blev brudt både vedr. BYOD og offentliggørelse 
af dagsorden og bilag. Klageenhedens jurist 
pålagde skolen at følge reglerne. Men jeg var 
ked af, at det var nødvendigt at gå uden for 
skolen og det er jeg stadig. 

• Skolebestyrelsen har pligt til at føre tilsyn med 
skolen. Skolebestyrelsens personale- og 
elevrepræsentanter udfører et super godt 
arbejde i skolebestyrelsen. Men at føre tilsyn 
med skolens daglige ledelse er en opgave det er 
meget svært for skolebestyrelsens personale- 
og elevrepræsentanter at udføre, så det er 
primært forældrerepræsentanternes opgave. 
Som forældrerepræsentant er man selvfølgelig 
ikke forpligtet ud over sine evner, men jeg 
dokumenterede og forklarede BYOD-
overskridelsen på en måde, så de fleste burde 
kunne forstå det. Jeg opfordrer de fremtidige 
forældrerepræsentanter til at være mindre 
følgagtige. Hvis man ikke kan få skolens daglige 
ledelse til at følge reglerne, så må man gerne 
som enkeltperson klage til den centrale 
klageenhed – det er ikke noget der skal 
stemmes om i skolebestyrelsen. Man behøver 
ikke lægge så mange dages arbejde i at forsøge 
at løse det internt først, som jeg gjorde. Hvis du 
er skolebestyrelsesmedlem på Sortedamskolen 
er du i øvrigt altid velkommen til at kontakte 
mig for et fortroligt råd, selv om jeg nu stopper 
i skolebestyrelsen, fordi min søn er færdig med 
grundskolen. 
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8.  
Skolens manglende 
efterlevelse af 
reglerne for BYOD 

 
Se bilag til pkt. 8 
 
Drøftelse 
 
Skolebestyrelsen er glad for, at ordlyden i brevene 
er blevet omformuleret og skolebestyrelsen ønsker 
nu at se fremad.  
 

AHM 17:55 

9.  
Orientering fra… 
 

a. Leder  
Der er rigtig travlt. Skoleåret skal pakkes ned og 
et nyt skal planlægges. DT er sygemeldt. Derfor 
er DT’s opgave overgået til den daglige ledelse.  
b. Personale  
Personalet er i gang med at pakke ned og gøre 
klar til næste skoleår. Personalet er velinformeret 
omkring deres opgaveoversigt, hvilket er rigtig 
godt.  
c. Formandskabet 
Ønske om at der til kommende bestyrelsesmøder 
kommer et fast punkt på, som hedder 
”opfølgende punkter”. Ønske om at der kommer 
en melding ud om, hvad forældrene kan forvente 
af information fra lærerne. 
d. Elever  
Der bliver valgt nye elevrepræsentanter i starten 
af august 
e. KKFO 
DT sygemeldt. Den daglige ledelse understøtter 
pædagogerne i den daglige drift og får sparring 
fra naboskolens KKFO-leder.  

 

Orientering 

Alle 18.10 

10. 
 Evt. 

 Alle 18.25 

11.   
Henvendelser fra 
forældre  

CB orienterer om henvendelse der har været siden 
sidste møde. (Eleverne deltager ikke)  
 
 

CB  
 

 18.30 
 

 


